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Zápis č. 1/2010 
Z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže konaného  

dne 5. března 2010 v Praze. 
 

Přítomni:     J. Bayer, V. Brdička, M. Hertl, Ing. R. Konrád, I. Pavel, Ing. F. Šonka, J. Vilhelm, 

                    E. Stejskalová 

Omluven:    M. Procházka 

 

PROGRAM:  1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                      2. Příprava Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže   

                      3. Různé, diskuse, závěr. 

 

Ad 1) Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   Jednání zahájil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD. Ověřováním zápisu byl 

pověřen Josef Vilhelm. Poté bylo odsouhlaseno, že veškeré další zápisy budou zpracovány 

v podobě, jaká zápisu přísluší. Tedy maximálně stručně a jasně, žádné rozepisování, pokud 

bude nějaký závěr, tak se napíše jednoznačně. 

   Bylo schváleno, že v rámci Celostátní výstavy mladé drůbeže v Uherčicích se bude konat 

jednání výboru posuzovatelů – s organizátory projedná Jaroslav Bayer. 

   K uznávacímu řízení nových šlechtitelských a plemenných chovů a genetických zdrojů 

drůbeže Ivan Pavel navrhl, aby majitelé zaplatili paušální poplatek za uznání chovu. Do 

příštího jednání každý člen ÚOK CHD připraví svůj návrh na výši paušálního poplatku. 

Pro příští jednání ÚOK CHD Ivan Pavel zpracuje standard původních březňaček, který 

bude doložen na Mze ČR. 

   Ing. František Srp, předseda Klubu chovatelů českých plemen slepic, zmapoval chovatele 

zdrobnělých českých slepic: Ludmila Kyzivátová (1,3), František Pavka (1,10), Václav 

Lazecký (1,10), Ing. František Srp (1,5), Ing. Karel Tomeš (1, 5 + 1,7), Vladimír Záhora 

(1,12), Josef Zuzka (1,3 + 1,4). Celkem 9 kohoutů, 59 slepic. Část kuřat z centrálního 

líhnutí bude umístěna u Pavla Hrubeše.  

USNESENÍ DR 10/1/1/1: Veškeré další zápisy budou zpracovány stručně a jasně. 

USNESENÍ DR 10/1/1/2: V rámci Celostátní výstavy mladé drůbeže v Uherčicích se 

uskuteční jednání výboru posuzovatelů – s organizátory projedná Jaroslav Bayer. 

USNESENÍ DR 10/1/1/3: Na příští jednání ÚOK CHD připraví všichni členové návrh na 

výši paušálního poplatku za  uznávací řízení PCH, ŠCH a GZ. 

USNESENÍ DR 10/1/1/4: Pro příští jednání Ivan Pavel zpracuje standard původních 

březňaček. 

USNESENÍ DR 10/1/1/5: U Pavla Hrubeše bude z centrálního líhnutí umístěna část kuřat 

zdrobnělých českých slepic. 

 

Ad 2)  Příprava Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže 

   Řízením konference byl pověřen Ing. Richard Konrád, zápisem Eliška Stejskalová, 

ověřovateli zápisu Jaroslav Bayer a Josef Vilhelm. Do společné mandátové a návrhové 

komise byli za ÚOK CHD navrženi Jaroslav Bayer a Josef Vilhelm. Delegátem na Valnou 

hromadu ČSCH byl navržen Ing. František Šonka.    

   Ing. František Šonka dále nastínil obsah svojí zprávy, která bude přednesena na Ústřední 

konferenci delegátů odbornosti chovatelů drůbeže konané dne 6. března 2010. Ing. Richard 

Konrád uvedl, že celostátní výstava drobného zvířectva se pravděpodobně bude konat ve 

dnech 12. až 14. listopadu 2010 v Lysé nad Labem. Kontaktní osobou za ÚOK CHD byl 

jmenován Jaroslav Bayer (zúčastní se jednání s výstavištěm). Dalších pět let by mohla být 



celostátní výstava pořádána vždy třetí týden v listopadu v Lysé nad Labem. Věc zatím 

nebyla projednána na ÚV ČSCH a Valné hromadě ČSCH. Dále Ing. František Šonka 

referoval o svojí návštěvě ve Školním statku Opava. Testování drůbeže přichází v úvahu až 

v roce 2011, úmrtí Ing. Antonína Pořízka situaci v podniku zkomplikovalo. Koncem roku 

2010 bude sepsána smlouva o testování – záleží na tom, jak se osvědčí nový zaměstnanec. 

  Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů drůbeže bude předložen návrh, aby se 

organizační řád odbornosti vrátil do podoby před loňskou konferencí. Bude navrženo, aby 

delegáti OO ČSCH (bude-li jich přítomna nadpoloviční většina) hlasovali o tom, zdali na 

sobotní konferenci mohou delegáti hlasů dostat právo hlasovat ve věcech odborných. 

USNESENÍ DR 10/1/2/1: Řízením konference byl pověřen Ing. Richard Konrád, zápisem 

Eliška Stejskalová, ověřovateli zápisu Jaroslav Bayer a Josef Vilhelm. Do společné 

mandátové a návrhové komise byli za ÚOK CHD navrženi Jaroslav Bayer a Josef Vilhelm. 

Delegátem na Valnou hromadu ČSCH byl navržen Ing. František Šonka.    

USNESENÍ DR 10/1/2/2: Kontaktní osobou pro celostátní výstavu drobného zvířectva byl 

jmenován Jaroslav Bayer. 

USNESENÍ DR 10/1/2/3: Koncem roku 2010 bude se Školním statkem Opava sepsána 

smlouva ohledně testování drůbeže v roce 2011. 

USNESENÍ DR 10/1/2/4: Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů drůbeže 

bude předložen návrh, aby se organizační řád odbornosti vrátil do podoby před loňskou 

konferencí. Bude navrženo, aby delegáti OO ČSCH (bude-li jich přítomna nadpoloviční 

většina) hlasovali o tom, zdali na sobotní konferenci mohou delegáti dostat právo hlasovat 

ve věcech odborných. 

 

Ad 3)  Různé, diskuse, závěr 

   Miloslav Hertl, předseda revizní komise odbornosti, předložil návrh na stanovení 

kompetencí vedoucího posuzovatele. Navrhl, že známky „Super elita“, „Výluka“ a 

„Neoceněno“ musí vždy schvalovat vedoucí posuzovatel. Po diskusi byl přijat závěr, že 

povinnost vedoucího posuzovatele schvalovat známku „Super elita“ bude platit nejen na 

celostátních, ale i na krajských výstavách. Na jiných výstavách má stanovený vedoucí 

posuzovatel pravomoc určit před posuzováním „pravidla hry“, jež budou ostatní 

respektovat. 

   Dále bylo konstatováno, že některé kluby již řadu let (i po urgencích) neodevzdaly 

zelenou evidenční kartu a vůbec nespolupracují, takže nelze jejich existenci prokázat před 

statistickým úřadem. Jedná se o Klub chovatelů amroksek, australek, faverolek, hempšírek 

a minorek. ÚOK CHD, jako zřizovatel klubů, znovu všechny kluby obešle, aby zaslaly 

evidenční kartu. Pokud však kluby do 15. dubna 2010 evidenční kartu s aktuálními daty 

nevrátí, půjdou do likvidace. 

   Rozpočet ÚOK CHD na rok 2010 je stejný jako v roce předešlém – 140.000 Kč. Jelikož 

na rozpočtu se velkou měrou podílejí přiznané státní dotace, jejichž výše je známa v druhé 

polovině roku, není jisté, jestli skutečnost bude odpovídat naplánované sumě. 

USNESENÍ DR 10/1/3/1: Známku „Super elita“ musí vedoucí posuzovatel schválit na 

celostátní a krajské výstavě. Na jiných výstavách posuzovatelé respektují pravidla, určená 

před posuzováním vedoucím posuzovatelem.  

USNESENÍ DR 10/1/3/2: Kluby chovatelů drůbeže, které do 15. dubna 2010 nevrátí na 

adresu ÚOK CHD evidenční kartu s aktuálními daty, půjdou do likvidace. 

USNESENÍ DR 10/1/3/3: Rozpočet ÚOK CHD na rok 2010 je -140.000 Kč. Skutečný 

výsledek však záleží na přiznaných státních dotacích, jejich výše je známa až v druhé 

polovině roku. 

 

Poté bylo jednání ukončeno.  

 

                                                                       Ing. František Šonka, v. r. 

                                                                         předseda ÚOK CHD  

Zaspala – Eliška Stejskalová 

Ověřovatel zápisu – Josef Vilhelm 

 


